
 Skolebestyrelsesmøde 
  

 Tirsdag den 5. september 2023 

 Klokken 17.00 til 19.00 

 STED: Personalerummet 

ORDSTYRER: Morten 

Fraværende: Anita, Heidi D. B. og Gry 

REFERAT: 

Nummer Emner Forventet tid 

89. 
Godkendelse af referat 

Godkendt og underskrevet 

5 minutter 

90. 
Næste års planlægning i skolebestyrelsen. 
Drøftelse af indhold på dette års skolebestyrelsesmøder. 

Vi har nogle faste deadlines på nogle af de områder, vi kommer til at arbejde 

med, som er forudbestemt af politiske beslutninger og det kommunale 

årshjul. Vi vil dog gerne forslå, at vi fortsat har nogle lokale punkter på 

dagsordenen som tidligere. Herunder lidt inspiration 

Drøftelse vedr. digitaldannelse 

Forældrenes oplevelse af inddragelse øges 

Meddelelsesbogen 

Indsatser for at understøtte fællesskaber på skolen 

Opfølgning/justering på skolens principper 

Yderligere præsentationer til bestyrelsen af nedslag i det daglige arbejde. 

Andre forslag 

Det er vigtigt at skabe en rød tråd mellem de politiske prioriteringer på 

skoleområde og skolebestyrelsens dagsorden. 

Udmeldingen fra Børne og skole- udvalget ift. de fælles kommunale 

aftalemål hedder: Fællesskaber for alle – trivsel og fravær. 

20 minutter 



Nummer Emner Forventet tid 

Skolebestyrelsen vil arbejde i dybden med punkterne således, at det også 

udmønter sig i konkrete handlinger. 

Er der punkter der kan skrives ud som skriftlig orientering inden møderne 

sådan at det ikke fylder så meget på møderne? Så man kan springe direkte 

til diskussionen på bestyrelsesmøderne? 

Vil have bedre tid til de punkter der prioriteres. 

 

Aftale om en prioriteret dagsordensliste: 

Skærme, mobil og digital dannelse – også med input aktør, Satellitten, 
personalegruppen og elevrådet. 

Opfølgning på fællesskaber og frikvarter  

(Herunder obs. på hvordan forældrenes oplevelse af at inddragelsen øges og 

opleves.) 

Opfølgning på reglen om, at eleverne bliver på skolens område.  

Resultaterne fra elevtrivselsundersøgelsen – med deltagelse af 
ElevUndervisningsMiljøRepræsentanterne fra elevrådet. 

 

91. 
Kollektiv trafikplan 2024 med forslag til besparelser  

Midttrafik er kommet med forslag til muligheder for at skabe balance i 
økonomien i den kollektive trafik.  
Et par af forslagene vedrører skoleområdet, da det blandt andet er belyst 
som en mulighed at hjemtage udbud og administration af skolebuskørslen 
samt helt eller delvist at ophøre med at køre ungdomsskolekørsel. Punktet 
blev behandlet i Miljø- og teknikudvalget (MTU) den 7. august og forslagene 
vil blive en del af den offentlige høring på høringsportalen af 
budgetmaterialet, hvor høringssvarene sendes med til 
budgetforhandlingerne.  
I orienteres herom, så skolebestyrelserne og de lokale MED-udvalg har 
mulighed for at afgive høringssvar på de markante ændringer af busdriften.  
Dagsordenpunktet til MTU ligger her, og det er i bilaget ’Ny kollektiv 

trafikplan Randers Kommune’ de enkelte forslag er beskrevet: 

https://dagsordener.randers.dk/vis?id=2dbb9718-32a5-4df0-a61a-

b639cfa69fa9&iframe=true&punktid=4140557c-db44-4eab-983e-

224d5650bae1 

Punktet indeholder: 

Beslutning om udarbejdelse af høringssvar, hvis ja nedsættelse af hurtigt 

arbejdende udvalg. Der er tid til at klæde udvalget på. 

(Vi vil gøre opmærksom på at bus linje 231 er bussen fra Langå til Randers, 

Læs mere i linket) 

30 minutter 

https://dagsordener.randers.dk/vis?id=2dbb9718-32a5-4df0-a61a-b639cfa69fa9&iframe=true&punktid=4140557c-db44-4eab-983e-224d5650bae1
https://dagsordener.randers.dk/vis?id=2dbb9718-32a5-4df0-a61a-b639cfa69fa9&iframe=true&punktid=4140557c-db44-4eab-983e-224d5650bae1
https://dagsordener.randers.dk/vis?id=2dbb9718-32a5-4df0-a61a-b639cfa69fa9&iframe=true&punktid=4140557c-db44-4eab-983e-224d5650bae1


Nummer Emner Forventet tid 

I forslaget er rute 231 markeret med gul, hvilket betyder, at det er 

forvaltningens anbefaling. 

Vær også obs. på: 

Ungdomsskolebuskørslen, SAT-elevers mulighed for transport med de blå-

busser. 

Transport til tandlægen i Bjerregrav? 

I høringssvaret kan der fremhæves, hvad det betyder i skolens hverdag – 

børnenes liv – hele dagen og derfor ift. ungdomsklubben. Tilgængelighed for 

skolens elever og byen generelt. 

Sara laver et udkast – vender det med Morten – hvorefter det sendes ud. 

Morten tager kontakt til Munkholmskolen angående deres høringssvar. 

Undersøger om forældrene kan være medunderskriver på Facebook eller 

AULA. 

 PAUSE 15 minutter 

92. 
Fyraftensmøder om De fire spor  

Som tidligere annonceret afholdes der i efteråret 2023 to fyraftensmøder i 
forbindelse med arbejde med De Fire Spor. Datoerne er nu fastsat til d. 26. 
oktober og d. 7. december, fra 16:00 - 20:00.  
Børn og Skole fremsender en officiel invitation til de to arrangementer på et 
senere tidspunkt, men allerede nu må skolernes ledelse gerne reservere 
tidsrummet i jeres kalender. Ligeledes må I gerne bede maks. 2 af jeres 
lokale skolebestyrelsesmedlemmer om at gøre det samme.  
Ved spørgsmål er du velkommen til at kontakte konsulent Cecilie Gaardsted 

Jensen på cecilie.gaardsted.jensen@randers.dk eller konsulent Mikkel 

Windfeld Pedersen på mikkel.windfeld.pedersen@randers.dk 

Kort præsentation af de 4 spor på mødet 

Heidi deltager som repræsentant fra skolebestyrelsen til fyraftensmøderne. 

20 minutter 

93. 
Dialog møde med forvaltningen og udvalget 
Se også vedhæftede bilag. 

 ”Dialogmødet på skoleområdet afholdes den 27. september kl. 16.00 – 

18.30 og afvikles som noget nyt som shareshops. Intentionen er, at skole- og 

uddannelsesudvalget og aftaleenhederne får et indblik i, hvordan vi i 

Randers Kommune på skoleområdet arbejder med ”Fællesskaber for alle” og 

samtidig får en dialog, som kan inspirere til fremadrettede initiativer samt 

udarbejdelsen af aftalemål” 

Vi vil tale om fællesskaber i løbet af hele skoledagen og på hele skolen med 

et fokus på vores ny i gang satte frikvarters indsats. Dette vil også blive et 

aftalemål fremadrettet. 

15 minutter 
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Er der en fra skolebestyrelsen, der vil deltage? 

Det kommende skolebestyrelsesmøde flyttes derfor fra den 27.9. til den 

4.10. 

Fra ledelsen er forslaget at temaerne er Fællesskaber i løbet hele dag – 

værtskab i opstarten af skoledagen + frikvartersaktiviteter. 

Hvis man gerne vil deltage på dialogmødet, kan man skrive til Morten. 

Skolebestyrelsen ønsker at få inspiration bagefter fra de forskellige skolers 

shareshops. 

 

94. 
Meddelelser fra skoleledelsen 

Har haft besøg af direktøren for vores område – Børn og skole, Carsten Otte. 

Der var en præsentation af skolen generelt, Satellitten og SFO’en samt de 

lokale indsatser i forhold til fællesskaber. 

Der er nu foretaget valg til elevrådet, herunder elev 

undervisningsmiljørepræsentanter.  

LMS – Levende musik i skolen. Der er lavet en kommunal aftale med 

Levende musik i skolen. Alle klasser skal til en live koncert enten på skolen 

eller i Randers. 

Juniorklub for mellemtrinnet.  

Sara har lavet et udkast til et forældrebrev. Brevet blev delt rundt. Send evt. 

bemærkninger til Sara hurtigst muligt. Morten undersøger, om forældres 

tilkendegivelse kan ske via AULA.  

Der skal laves et suppleringsvalg til skolebestyrelsen, da Heidi D.B. udtræder 

af bestyrelsen 

5 minutter 

95. 
Meddelelser fra medarbejderrepræsentanterne 

Første skoledag også med flot flagallé for de nye 0. klasser. 

Indskolingen på skolen har haft oplæg og arbejdet med det pædagogiske 
værtskab. 

Planlægning af temaugen, uge 41, med tema Verden rundt er i fuld gang. 
Fredag i uge 41 er traditionen tro motionsdag.  

De nye kollegaer følger sig godt taget imod. 

Forfatter og tegner Søren Jessen har holdt oplæg for udskolingen 

Det er nu sæson for de nationale test på de udvalgte årgange og fag. 

5 minutter 
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96. 
Meddelelser fra formand og medlemmer 

Landsmøde for skolebestyrelser/medlemmer. Der er lagt opslag op på AULA. 
Den 18. og 19. november. Man kan melde sig til hos Morten. 

Afventer, at Christian vender tilbage til trafikgruppen med et tidspunkt for et 
møde angående lokaltrafik. 

Hvad er tidsperspektivet i at skole-foto-aftalen skal fornyes?  
Aftalen skal genforhandles nu, og det kommer som punkt på et af de 

kommende bestyrelsesmøder. 

Efterspørger mere information fra Satellitten på bestyrelsesmøderne. 

Efterspørger at få skemaerne i Satellitten, inden eleverne går på 
sommerferie. 

Kan der i skemaet i AULA stå hele fagets navn? 

Efterspørger evt. placering af skolebestyrelsens arbejdslørdag? 

5 minutter 

Næste skolebestyrelsesmøde ændret til onsdag den 04.10.2023 klokken 1700 til 1900. 


